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Година VII. Варна, 18 Февруарий 1927 год. Брой 41. 

В А Р Н Е Н С К И 

ВЕСТННКЪ 
Официално издание на Окржжната Постоянна Комисия. 

1 Теяефонь N9 418. | === 

ИЗЛИЗЯ СЕДМИЧНО 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини . . . . . . 200 лева 
За Банки» Д-ства и Учил. Настоятелства • 100 я 
За частни лица и кооперации . 50 „ 

Т а к с и : 
За обявления на всички общински, обществени, дър

жавни и кооперативни учреждения, на дума или кв* с/м. по 
1 лв. За частни предприятия и лица на дума по 1 лв. на кв. 
с/м. по 80 т . За баланси на кооперации и синдикати на стра
ница по 130 лв. За баланси на Д-ва и пр. на страница 300 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА: Таксите се сметатъ *а една публикация 
при повторение таксите се удвояватъ. 

Офицналенъ отдрлъ 
Публикуване протоколите на Окр. 

Съветъ. 
(отъ брой 40 продължение на протокопъ № 1). 

Председателя. Господине Директоре 
на Варнен. Популярна Банка, отъ име
то на Съвета Ви благодаря за добрите 
думи изказани отъ Васъ за дейностьта 
на Съвета. 

Нредъ насъ е представителя на коо-
ператизма, на принципа всички за единъ 
и единъ за всички- Доколкото окржжния 
съветъ разполага съ средства, той ще 
направи възможното да подкрепи сла
бите, които Вие Г-нъ Директоре под
крепяте. Въ рамките. на възможното 
окръжния съветъ ще предвиди пакъ 
нужднигЪ кредити за подкрепа на тези 
слаби работници, разбира се, като се 
разчита на Вашата подкрепа. 

Председателя. Следъ като получихме 
поздравленията даваме 5 минути отдихъ, 
за да очертаемъ следъ това нашата дей* 
ность въ днешното заседание* 

Дава се 5 минути отдихъ. 
Следъ отдиха, 

Председателя. Ще пристжпимъ къмъ 
днешния днейенъ редъ определение нй 
комисиите. До сега сме имали следиш* 
видове комисии: Вюджетарна комисия, 
която се е занимавала съ преработването 

и докладването на бюджетопроекта; про-
шетарна комисия, която се е занимава
ла съ подадеййтй до Съвета заявления; 
инвентарна комисия, която проверява 
инвентарното имущество на Постоянна
та комисияй нейните отделения, пжтна 
комисия, която се занимава съ всички 
въпроси отъ пдьтенъ характеръ; отчетна 
комисия, която преглежда отчетите на 
бирника; комисия по отцепване на села, 
занимаваща се съ отцепванпето на села 
и образувание самостоятелни общини 
или присжединяванието на села отъ едни 
общини къмъ други, и една комисия, 
каквато сме нЬмалй до сега—въ изпъл
нение на чл. 21 отъ Закона за окр. съ
вети, който казва: Чете:... „За вътреш
ния редъ на заседанието и разискванията 
всеки окржженъ съветъ си изработва 
особенъ правплнпкъ*. Такъвъ яравил-
никъ досега имахме, но той противоре
чи на сегашните постановления на за
кона за окр. съвети. Въ оня правилникъ 
бе казано, че членовете на съйета от-
сжтствующи своеволно отъ заседанията 
не получаватъ за тия Дни дневни пари 
и се глобяватъ съ глоба до 50 лв., а та
кова постановление въ новия законъ 
нЬма, Въ чл. 22 отъ закона за окрльжни 
съвети о казано: Чете:... „Въпросите и 
предложенията, които обсджда и раз
глежда окржжния съветъ се внасятъ 
отъ окргьжния управитедь или посто
янната комисия; т& требва да еж пред
варително добре изучени и подкрепени 
съ всички необходими сведения и се 
разглеждатъ направо отъ съвета иди 
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сдедъ предварително проучване отъ осо
бения комисии* Въ тия комисии докол
кото е възможно требва да бадатъ пред
ставени съразмерно всички групи иди 
поне най-си дните*, именно коми&ии, за 
които преди малко говорихъ. 

Ние требва да изберемъедна коми
сия, която да вземе подъ внимание ста
рия правилникъ и новия законъ за ок-
ргьжнигЬ съвети, за да изработи единъ 
новъ правилникъ за вътрешния редъ 
на заседанията и разискванията на Вар-* 
ненския окржженъ съветъ. 

Но чл. 22 требва да опред&лимъ съ
става на комисиите, било по брой било 
партии. 

Иска ли никой думата по тия ко
мисии — никой не иска думата. 

Председателя. Който е съгласенъ бю-
джетарната комисия да се състои отъ 7 
души окръжни съветници, моля да си 
вдигне рядката. 

Болшинство — приема се 
Председателя. Който е съгласенъ про-

шетарната комисия да се състои отъ 5 
души окръжни съветници, моля да си 
вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
Председателя. Който е съгласенъ въ 

инвентарната комисия да влизатъ трима 
съветници, моля да си вдигне разката. 

Болшинство — приема се. 
Председателя. Който е съгласенъ въ 

пътната комисия да влизатъ 5 души, 
моля да си вдигне реката. 

Болшинство —• приема се. 
Предеедателя. Който е съгласенъ от

четната комисия да се състои отъ трима 
души, моля да си вдигне реката. 

Болшинство — приема се. 
Председателя. По изработванието пра

вилника за вътрешния редъ, заседани
ята и разискванията на Варнен. окр. 
съветъ мисля да впрегнемъ повече хо
ра, затова азъ предлагамъ тая комисия 
да има петь члененъ съставъ. 

Който е съгласенъ въ комисията по 
изработването правилника за вътрешния 
редъ на заседанията и разискванията въ 
Варнен. окр. съветъ, да влизатъ петь 
души окръжни съветници, моля да си 
вдигне ръката 

Болшинство — приема се. 

Председателя. Който е съгласенъ ко
мисията по отцепвание на села и обра-
зувание отделни самостоятелни обшинв 
или присъединяване на села отъ една 
община къмъ друга, да се състои отъ 
тричдененъ съставъ, моля да си вдигне 
ръката. 

Болшинство — приема се. 
Председателя. Председателството пре

длага, ако съвета се съгласи, да опре-
дЬлимъ броя на членовете въ комисиите 
отъ групите, а оставимъ групите да 
опред4лятъ помежду си лицата които 
ще влизатъ въ тия комисии и утре следъ 
като се избератъ на бързо да се мине 
къмъ дневния редъ. 

Въ бюджетарната комисия се пред-
виждатъ 7 души, отъ които на левица
та—Здуши, въ прошетарната комисия— 
5 души, отъ които на левицата — 2, въ 
инвентарната комисия трима души, отъ 
които на левицата - 1 ; пътната комисия 
5 души, отъ които на левицата — 2; въ 
комисията по отцепвание на села и пр. 
3 души, отъ които на левицата — 1, въ 
комисията по отчета—3 души, отъ кои 
то на левицата—1; въ комисията по из
работванието на правилника за вътреш
ния редъ и пр. на окр. съветъ — 5 ду
ши, отъ които да левицата —- 2; 

Д. Даскаловъ. Господа окр. съветни
ци, г-нъ председателя каза че въ коми
сията по отцепвание села на левицата 
се дава 1 место. Азъ мисля, че по-до
бре ще бъде ако цвама души се оста-
вятъ за насъ, а единъ за Васъ, тъй ка
то имаме много щекотливи междулески 
въпроси по мери и пр., които требва да 
се разрешатъ по-правилно. 

Стоянъ Кировъ, Господа окр. съвет
ници, редъ години тука заседаваме и 
отъ практика знаемъ, че отношенията 
на членовете участвующи въ тия коми
сии е бивало почти такова, каквото се
га се предложи отъ г-на председателя, 
затова одобрявамъ продложонието на 
председателя. 

Петръ Нейковъ. Отъ сметките за пред
ложените комисии десницата взима 19 
представители, а левицата —11. Поради 
чисденното положение между двете гру
пи, да нема такава го лема разлика. 

Василъ Ив. Титевъ. Азъ искамъ да 
подчертая, че тукъ нема дележъ на опо-
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зиция. Като така и въ тоза случай не 
требва да се прави такъвъ дележъ, а 
излиза, че се прави. 

Д-ръ Цоневъ. Господа окр. съветни
ци, азъ мисля че бюджетната комисия 
отъ 7 души да бжде увеличена на 9, за
щото най-важната работа на Съвета е 
разглеждание на бюджета. При това по
ложение азъ йредлагамъ да бждатъ 5 
отъ болшинство и 4 души отъ опози
цията. Тогава ще може по-добре да се 
оформи и по-малко ще се дебатира, и 
по-малко време ще мине при разисква
нията- Правя предложение въ бюдже-
тарната комисия вместо 7 да бждатъ 
9 души. 

Н. Паница. Азъ искамъ да зная, ка
кво разбира председателството като се 
дава трима души на опозицията. Разби
ра ли, че всички групи еж опозиционни. 
Тукъ е въпроса за драгиевиста. СмЪта 
ли председателя, че това е група. 

Председателя. Ще прочета втората 
алинея на чл. 22 отъ зак. за окр. съвети, 
въ който е казано: „Въ тия комиси, до
колкото е възможно, требва да бждатъ 
представени съразмерно всички групи 
или поне най-силните*4. Това е едно из-
бирание само между Васъ. Председател
ството като предлага на Васъ не разре
шава въпроса, а мисли, че между опо
зиционните групи ще има едно разби
рателство да ра:шред_.дятъ помежду си 
дадените имъ места. 

Железъ Железовъ. Господа окр. съ
ветници, отдаде се въпросъ да се зани-
маемъ по въпроса съ комисиите, Азъ 
не претендирамъ да влеза въ каквато и 
да е комисия. 

Н. Паница. Ние държимъ и най-мал
ките. групи да бждатъ представени. Ми
сля да се даде едно место и на дра
гиевиста. 

Председателя. Азъ поздравявамъ г-нъ 
Паница за проявеното усърдие, което 
требва всички да го иматъ. Не липса 
на места, а има липса на окр. съветници. 
Отъ практика е знайно, че свикването 
на тия комисии и събиранието имъ за 
работа е много трудно. 

Гавр. Цонковъ. Понеже нЪмаме още 
правилникъ за влтрешния редъ въ кой

то требваше да има определено и изби-
рание на комисиите, азъ мисля, че би 
требвало да възприемемъ, че всеки окр. 
съветникъ може да приежтетвува въ тия 
комисии. 

Председателя. Допълвамъ, че всеки 
окр. съветникъ може да ириежтетвува 
въ тия комисии и да дава своето мнение, 
но не и да гласува. Ще гласувамъ мне
ние на г. Нейковъ. Който е съгдасенъ, 
щото да нЪма голЬма разлика въ числе-
нното положение между двете групи за 
членове въ разните комисии, моля да си 
вдигне ржката. 

Меншество — не се приема. 
Председателя. Който е съгдасенъ броя 

на бюджетарната комисия да се увеличи 
отъ 7 на 9 души както предлага г. Д-ръ 
Цонев ь, моля да си вдигне реката. 

Меншество — не се приема. 
Председателя. Който е с_гласенъ въ 

броя на членовете състава на опозици
ята да остане тъй както прочетохъ, мо
ля да си вдигне ржката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № 1. 
Разрешаване отпускъ на окр, съветникъ. 

Председателя. Преди да приключимъ 
дневния редъ на днешното заседание по
лучено е следното заявление отъ нашия 
окржженъ съветникъ г. Димитръ Рад-
чевъ: Чете: ...„Заминавамъ за чужбина 
при сина си, който е боленъ и ще от-
ежтетвувамъ отъ неколко заседания, 
моля да ми се разреши двуседмиченъ 
отпускъ. София, 28 януарий 1927 г. Съ 
почитание: Д. Ралчевъ". Иска ли некой 
думата. 

П. Нейковъ. Г-нъ Ралчевъ получи на-
последъкъ съобщение, че ще стане една 
много сложна операция на сина му на 
която требва да приежтетвува и той, 
което го застави да отпътува. 

Председателя. Който е съгласенъ на 
г-нъ Ралчевъ да се разреши 14 дена от
пускъ, моля да си вдигне ржката. 

Болшинство — приема се. 
П. Каракуневъ. Миналата година, ко

гато се свикахме на извънредна сесия» 
насъ ни упрекнаха, че сме злоупотре
били съ съобщението за призоваванието 



Grp. 4. Варненски Окржженъ Веотинкъ Брой 41. 

на окр. съветникъ Васидъ Ив. Титевъ, 
като разписката 8а съобщението на же
на му, която била грамотна еж я под
писали други лица за нейната неграмот-
ность Понеже г-нъ Титевъ е тукъ, то 
моля да каже, жена му грамотна ли е 
иди не. 

Вас. Ив. Титевъ. По тоя въпросъ ме 
вапитаха нашите другари. Може да се 
пита и общината, но жена ми е негра 
мотна. 

Председателя. Иска ли н_кой дума
та — никой. 

Определяне дневния редъ за идното за
седание. Дневния редъ за идното заседа
ние, което ще се състои тукъ въ два 
~аса е: 1) Установяване на лицата, ко
ито ще участвуьатъ въ разнитй комисиц; 
2) Докладъ на специалисти; 3) Разни. 

Заседанието се закри въ 17 часа. 
(Следва) 

Н. Ивановъ — Варна 
бнвшъ секр.-бирникъ 
и окр. провернтель. 

Едно прекалена жеешопьл 
Книгоиздателството Провадалиевъ и Тодоровъ 

отъ София сь единъ протоколъ, подписанъ огъ не
гови сътрудници, обвинява въ литературна кражба 
нашите другари Коста М. Дюлгеровъ и Никола По
повъ, отъ Шуменъ. при издаването техното ръко
водство за административната и пр. служби при 
Общини и Училища. Това обвинение намери от-
звукъ и въ некои ежедневници, които го само хро-
никираха, а сь хвърчащи листове се изпрати до 
Общини, проверители и едва ли не до всека се
лска колиба! 

Престжплението на тия наши другари се сме
та велико, сюндапа големъ -едва ли не цело съби
тие - нещо нечувано, невижоано въ нашия литера-
туренъ животъ. И книгоиздателството, разполагайки 
сь средства и връзки, се постара да оскандали друга
рите ни и да ги изкара вулгарни престжпиици и пр. 

Но големия шумъ, сьздаденъ сь големо наме
рение наверно, утихва; първите силни впечатления 
отминаватъ и, при възстановеното спокойствие на 
тоя боенъ фронтъ, нека се помъчимъ да преценимъ 
сганалато и отдадеме всекиму неговото заслужено. 

*) Варненската Оир. Пост. Комисия като е пречорж-
чаяа на селските общини и училищни настоятелств* изда
деното отъ К. Дюлгеровъ н Н. Поповъ, отъ Шуменъ, Рж» 
КОВОДСГВО за администрациите и службата »ъ общинитЪ. 
счита се задължена морално да даде место въ окржжния си 
ве-тникъ и на горната ^татия, като отговоръ на пуснатия 
хвъочащъ лиегь, съдържащъ протоколъ—обвинение за пла
гиатство и пр. отъ Книгоиздателството Провадалиевъ ** То
доровъ—София. Последния е нзпратенъ до всички вестници, 
общини и np.f тв не в нуждно отъ отпечатване тукъ. 

Другарите ни К. Дюлгеровъ и Н. Поповъ — млади 
хора, добри секретарь бирници и проверители и 
отлични работници, еж стъкмнли .ръководството*, 
като еж се ползували безспорно отъ законополо
жения, окръжни, наредби, мисли и съждения отъ 
чужди трудове. Това е. както при всЬко ржковод? 
ство. Техната работа и техното „свое-, е въ стък
мяването, сглобяването и подреждането на ръко
водството. Единствената имъ вина, а пъкъ и .го
лемъ грехъ* азъ намирамъ се ежегои въ това, че 
т—требваше да държатъ на чесголюбията на •авто
ритети" и още въ началото-предговора си да ука
жеха източниците и авторитетните трудове, огъ 
които еж се ползували. Тогава не би имало накър
нени чесголюбия, а пъкъ и питата щеше да бжде 
здрава и около нея всичко сито — немаше да има 
глъчъ и шумъ. 

Ръководството се е издало и изпратило до 
познати Общини и Училища, а и отъ доста места 
се е търсило и искало. Това пъкъ показва, че то е 
навременно. Но защото пъкъ дь това ръководство 
се застрашавать, види се, интересите на Книгоизда
телството Провадалиевъ — Тодоровъ по книжа-
рската му работа и „Общински Прегледъ* сь ,Учи-
лищна Администрация" - - всичко туй е повдигнало 
злобата и завистьта човешка* 

По тоя случай си спомнямъ басня оть учили
щето: Зимно време. Човекъ обучъ и обвити крака
та му съ слама срещу студъть. Пътува възседналъ 
магаре. Последньото отъ умора' и гладъ посегнало 
и истръгнало две три съчки сламки и ги изяло. Чо
века почналъ да бие животното и го изправя на 
Съдъ. Съдиите — вълкъ, мечка и лисица — оеж-
ждатъ магарето на смърть, по исканието на чове
ка, като намирать престжплението за големо, за
щото .сь изяждането на сламата* застрашенъ билъ 
живота на стопанина I 

А такъвъ големъ е грехътъ и на другарите 
ни Дюлгеровъ — Поповъ! 

Държането на г. Провадалиевъ пъкъ въ слу
чая ме накара да поргзровя спомените си отпреди 
20 — тина години. Тогава г. Провадалиевъ, нащъ 
колега, секр. бирникъ въ Куртбунарско, напусна 
професията и залови книжарство. Ний, неговите 
другари, приятели, познати и колеги, се напреварва-
хме да му правимъ поръчки за Общините си за 
.нуждно и ненуждчо" и да го подпомогнемъ, по 
неговъ апелъ, въ новото му поприще- И потръгна 
му работата. Следъ време стана големъ книжаръ въ 
София и тамъ завърза познанства и дружба сь си
лни и влиятелни. Щастието му провървя и въ мирно 
и въ .воено време* и стана богатъ. На това, ве-
рвамъ, никой огъ насъ не лу завиде. никой не го 
упрекна въ нещо — напротивъ и сега още му се 
отправятъ поръчки. 

Като сьпоставямъ сега нашето на време вни
мание къмъ г. Провадалиевъ като младъ книжаръ 
и нашъ колега, нашата подкрепа и предпочитане 
за поръчки предъ сума книжари отъ една страна 
и огъ друга — неговото държане сь злоба и мъсть 
срещу новоначинающите ни въ книжарство и изда
телство колеги Дюлгеровъ — Поповъ азъ просто 
немога да позная — кой е истинския Провадали
евъ : дали първия — младъ, внимателенъ, лю5е̂  
зенъ и услужливъ колега, или втора* — зълъ, 
ожъегителенъ, непризнаващъ и отричащъ всЬка-
ква колегиялность и професионална етика ? Но ка-
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яви промени не ставать пъкъ въ света I 
Макаръ г. Провадалиевъ да заеме едно видно 

общественно положение и да притежава добро ма
териално състояние, които го каратъ сега да гледа 
презъ очилата на грубия интересъ къмъ насъ —-
бившите си колеги, и да ги има само като стока 
и клиентела, все пакъ се забелязва у него по фамо-
зния протоколъ — обвинение известна боязънь и 
свень предъ професията» откоято изхожда — не е 
ималъ смелостьта да излезе самъ и обвинява» а е 
оставилъ да говорятъ неговите сътрудници ~ по-
дписавшите протокола авторитети, А това говори 
все пакъ малко нещо за известна признателносгь 
и уважение къмъ професията, каквото благоволе
ние отъ „кумова срама\ или по право „по сме
тка* е счелъ за благоразумно да прояви „колега
та и другаря" г. Провадалиевъ, но все пакъ се 
сьмнявамъ въ каквото и да е негово показано бла
городство. 

Протокола пъкъ издава наемничеството на по-
дписавшите го авторитети. Те инъкъ по своя воля 
надали биха го направили и претендирали за „авто
рство -. но били поканени и подбудени отъ Книго
издателството Провадалиевъ — чисто наемическа 
работа. Наредили се въ „фаланга*, въоръжени сь 
високото си положение и авторитетносгь по общи
нската ни самоуправа и сь несъкрушими аргументи 
за авторство и моралъ сразяватъ своите съперници, 
дръзнали да делятъ мегданъ сь техъ въ полето на 
общинската автономия, ft задъ тая „фаланга" отъ 
знатоци Книгоиздателството на нашия бившъ ко
лега и другаръ г. Провадалиевъ потрива ржце само
доволно за нанесеното поражение и спечелената 
победа. И какво представляватъ пъкъ отъ себе си 
тия съперници за „божествата отъ Софийския Оли-
мпъ"?~Две малки човечета, пигмеи, „провинциа
листи", които еж имали смелостьта да взематъ 
малко нещо отъ божествения огьнъ и да го дадать 
на новоначинающите й неопитните си другари изъ 
Общини и Уилища, да ги сгреятъ и затоплятъ сь 
знания и упътвания. 

За моментъ си спомнямъ думи и съвети на 
моя добъръ дедо Стойко отъ село, като ми казва
ше: „Въ турската война нашата войска смаза тур
чина, взима Едирнето и стигна да Цариградъ, а 
после какво стана? Въ тази война войската ни оти
де чакъ до Албания и до Русията, а сетне малко 
остана и Царщината ни да хвръкне. И знаешъ ли 
отъ какво е туй? — Имаме много хора учени, но 
да знаешъ, че не всички еж умниИ 

И азъ, като моя добъръ децо Стойко, запит-
вамъ: Вий1 г-да подписваши протокола, като защи
тихте и служихте на чужда кауза — дребнавъ его-
изтиченъ интересъ подъ предлогъ на Ваше.„автор-
сно право" и намирате греха на нашите другари 
Дюлгеровъ — Поповъ големъ. не размислихте ли и 
не намирате ли, че Вашия грехъ въ случая е ко-
лосаленъ? 

А нека Ви кажа какво правите: 
Вий г-да. пишете статии по администрация, 

финанси и пр. А*ъ отхвърлямъ мисъльта, че Вий 
това правите само за хонораръ, напротивъ, искамъ 
да вервамъ, че това Вие вършите сь едничкото же
лание да бждете полезни на всички ония работни
ци, пръснати по Общини и училищни Н-ства» да ги 
напжтвате и улесните въ работата имъ. Лслж това 
се сочи поне отъ цЬли и наименования на „Общин

ски Прегледъ" и „Училищна администрация", въ 
които сътрудничите Е добре, тия Ваши трудове 
съгласете се, че не всички и винаги могатъ да сти-
гнатъ до предназначението си, защото отъ една 
страна те еж разхвърлени по години и броеве, отъ 
друга — служители се меняватъ и идватъ нови, 
които не знаягь где да се справетъ и пр. Това ка
то сееимано прейъ видъ отъ другарите ни Дюлге
рите — Поповъ, rt еж издали ръководството си, 
като настолна книга, въ което еж изложили всичко 
свързано съ работата на община и учил. Н-ство, 
събрано по Закони, правилници, наредби, окржжни 
списания и пр., между които е имало, и за Ваша 
чесгь, отчасти и Ваши трудове—гледища, мненияг 
теории, ft сь това ржководство тия ни другари еж 
продължили и улеснили Вашата работа и желанието 
Ви да бждете полезни. Щомъ това направено отъ 
другарите ни е и Вашето желание, то обвинението 
Ви и претенцията Ви за „авторство" непоказва ли 
Вашите нелоследователность и неискренность? 

Обзинявате въ плагиятство и се стараете да 
дирите сламката въ хорските очи. Азъ ще Ви ка
жа думите на великия човекъ — Христосъ—отпра
вени къмъ хулителите, които сь камъне еж искали 
да убиятъ грешницата: „нека този, който се смета 
за безгрешенъ пръвъ да хвърли камъкъ"! Ако Ва
шите учители, възпитатели, професори живи и по
койници — тръгнеха по Вашия пжть и разровяха— 
прегледаха Вашите трудове, верва ми се, че биха 
открили доста много „свое" отъ логика, мисли, те
ории. И те сь право требва да Ви обвинятъ въ 
такъвъ случай за плагияти. Лми какъ ще ни обя
сните еволюцията на човечеството въ неговите раз
лични прояви? Всичкия оня умъ, открития и пр. 
требваше покойниците да запазятъ и задържатъ 
само за себе си и сь гЬхъ да се погребе всичко 
ли? Тия покойници оставиха всичко добито отъ тех
ния трудъ на потомството си и то да продължи 
техната работа. А Вий, г-да, тъй ли насьрдчзвате 
своите млади ученици, възпитаници, последователи? 

Ако Вий, г-да, имахте искренното намерение 
да бждете полезни сь своите си авторитетни мне
ния и трудове, требваше да прецените ржковод-
ството на другарите ни Дюлгеровъ — Поповъ дали 
е то пълно, издържано и доколко може и ще слу
жи за цельта си на Общини и Училища. Въ Ва
шия протоколъ нищо подобно нема А това ржко
водство. споредъ нась, за сега е необходимость. То 
е и доста големъ трудъ на другарите ни, грехътъ 
на които е, както споменахъ вече доста, че некжде 
въ ръководството имало нещо Ваше. А такова 
• Ваше" може да има, но то е пъкъ за общата пол
за и въ граници.е на допустимото, като за при 
всЬко ръководство. 

А щомъ протокола Ви дири само плагиятство, 
безъ да отбелезва и добрата, полезната страна на 
ръководството, той е единостранчиаъ, пристрастенъ 
и преднамеренъ съ единствената цель да се охули 
тоя трудъ на другаритЬ ни и самите те въ гЬхна 
вреда—морална и материална—отъ полза за заинте
ресованото книгоиздателство, което, като е изпре
варено било въ издаването ръководството пропуо» 
нало е и изтървало, види се, една добра работа — 
гешефтъ. А това пъкъ отъ Ваша страна красиво 
и достойно ли е? 

Вий, г-да, като разпространихте протокола си 
по градища и села, дадохте ли си сметка какво 
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вършите? Зв тая Ви публична обида на другарите 
ни, навърно Вий се мислите за недосегаеми отъ 
Законъ (чл. чл. 234 и 239 отъ наказател. законъ). 
поради общественното и високослужебно положение 
що заемате» Ако законъ не Ви засега» ако друга
рите ни — обидените и всички ония отъ профе
сията, поради своето подчинено положение не мо 
гатъ да реагиратъ, азъ ще Ви кажа: това отъ Ва
ша страна е най-малкото недостойно и прекалено 
жестоко. Ако другарите ни Дюлгеровъ —• Поповъ 
при издаването ръководството си, като новаци и 
млади въ издателство, еж пропуснали и сгрешили 
да спазягь известни форми и етика, нима Вий, ка
то опитни писачи и no-стари, неможахте да ги на-
пътите и поправите съ некоя учтива и блага дума 
което пъкъ шеше да Ви издигне въ нашите очи 
и щеше да има по-голема морална цена, избрвхте 
начинъ и форма да хулите и позорите изъ вестни
ци и списания по градища и села хората. 

На обидените другари и на всичките си ко
леги, които ще иматъ намерение да пишагь и из-
даватъ свои печатни работи, въобще шо влизатъ 
•ъ областьта на «.чуждо свещенно право" и „запа
зени периметри", ще отправя съвегь: да държатъ 
преди всичко сметка за хорската суетность, ко-
ристь и честолюбия, да иматъ предъ видъ съвета, 
даденъ ми оть моя дедо Стойко .че всички учени 
HI ежи умни хора"; да не държатъ на руската сер-
аилносгь „началство лучше знаетъ* и да преценя-
ватъ хората по поръката на Великия Христось: »по 
делата ще ги познаете". 

Напраздно очаквахъ да видя некоя наша ор
ганизация, или отделни другари, да издигнатъ глвеь 
на протесть срещу тая надменность и обида отъ 
страна на подписавшите протокола авторитети. То
ва досега не е сторено отъ никъде, види се висо
ките и гръмки фирми еж респектирали всички, за 
да не кажатъ по една блага дума въ защита на 
тъй много оскърбените ни другари. Даже и съюз
ния ни органъ напечата протокола, безъ да каже 
дума по него. Изглежда че и тамъ се прави лице-
приятие и се върви по „перваза*. А обидени еж 
не само другарите ни Дюлгеровъ — Поповъ, но и 
целата ни професия косвено. 

Мойта сьвесть и положението ми на членъ — 
редникъ отъ обидената професия, пъкъ и просто 
като човекъ, не могатъ да понесатъ тая обида и 
не мога да не порицая престъпната дързость, пре
калената жестокость и грандоманията на монополизи
ралите правото на мнения и издателство Олимпийци. 

Не познавамъ лично никого отъ подписавшите 
протокола; само некои отъ техъ познавамъ по име 
и на техъ съмъ гледалъ съ уважение. Нека те ми 
простятъ езика, защото не мога да ги отделя отъ 
целото съдружие, а другь язикъ, поради случая, 
не можахъ да подбера. Азъ просто съмъ въ недо
умение — какъ тия уважавани хора еж се увлекли 
л подписали такъвъ протоколъ за опозоряване мла
ди нач^нающи хора и еж се съгласили и позволили 
на едно заинтересовано Книгоиздателство за такава 
широка разгласа, обуславяно сь една непочтенна и 
безогледна конкуренция и сь -това да свързвать 
името и положението си. 

Печатница и Хромолитография „Просвещение" 
на П. Зенгиновъ| — ^Варна. — Поржчка № 66. 

Учещи , убивайте комарите! 
Блатната трЪска (маларията) у хора

та се пренася чрезъ комарите. Когата 
комаря смучи кръвь, при ужилванета 
той вкарва съ слюнката си заразата в ъ 
кряъвьта на човека. Най-опасни комари 
еж ония, които се намиратъ въ кж1цит& 
и то презъ зимата. 

Едно отъ най-добрите средства да 
не забодйемъ отъ малария е да избива
ме комарите. 

КомаритЬ се убиватъ най-сигурно* 
когато влезатъ въ жили щета да смучатъ 
кржвь отъ човека, или домашните, жи
вотни. 

Комарите прекарватъ зимата въ жи
лищата на хората, въ оборите и въ 
зимниците. 

Най-лесно комарите се унищожа-
ватъ презъ зимата, понеже не еж тъй 
подвижни. 

Заради това, презъ зимата вейка 
къща, всеки оборъ и вейки зимникъ 
требва да се претърсятъ и грижливо да 
се убиватъ всички намерени комари. 

Варненски Районенъ 
Ннспекторъ по маларията. 

ХРОНИКА* 
Държавниятъ заводъ Кая Бурунъ 

при Ямболъ разполага съ породисти 
прасета „монголица" за високите места» 
Ще се продаватъ по 20 лв. кгр. живо 
тегло за образуване свиневъдни станции-

Въ гр. Севлиево ще се строи мо-
деренъ покритъ пазарь. Държавата е 
отпуснала за цельта помощь отъ 200000 
лева. 

Българската Земледелска Банка и 
тази година е закупила големи количе
ства английски синъ камъкъ за нужди
те на българските лозари. Първата па
ртида отъ поръчаното количество е ве
че на пжтъ за България. 
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Вотевско селско общинско управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 218 

с. Ботево 18 Януарий 1927 година 
На 28 февруарий т. г. отъ 9 до 12 

часа прЪдъ обедъ въ училищното по-
мешение на с. Бояна, ще со произведе 
публиченъ търгъ съ явна конкуренция 
8а отдаване подъ наемъ определената 
часть отъ общинската мера за ското-
въденъ фондъ въ село Бояна съ срокъ 
8а 2 години считано отъ 1 Януарий 1927 
г. до 31 Декемврий 1928 год. 

1. Въ мЪстностьта „Баа-Тарла" отъ 
30 декара. 

2. Въ м-Ьстностьта „Надъ-Бахчата* 
отъ 38 декара. 

Първоначалната оценка е 100 лв. на 
1 декаръ за 1 година. 

Търгътъ ще се произведе при пълно 
съблюдение на закона за предприятията. 

ТържнйтЪ книжа с а на разположе
ние всЬки присатсвенъ день въ общин
ското управление. 

Искания залогъ е 10% отъ първо
началната оценка. 

ЖелающитЪ да ги наематъ да се 
явятъ него день и наддаватъ. 

Общ. Кметъ: Ж. Тръпковъ 
Секр. Бирникъ: Д- Бневъ 

1—160-1 

Ботевско селско общинско управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 228 

с- Ботево, 29 Януарий 1927 година 
На 28 февруарий т. г. отъ 9 до 12 

часа прЪдъ обедъ въ училищното по
мещение на с. Ботево, ще се произведе 
публиченъ търгъ съ явна конкуренция 
ва отдаване подъ наемъ опредЪленитЬ 
части отъ общинските мери за ското-
въденъ фондъ въ селата Ботево и Ко-

чакъ съ орокъ sa 2 години считано отъ 
1 Януарий 1927 г. до 31 Декдмврий 1928 
година а именно: 

I. За с. Ботево 
1. Въ местностьта „Св. Марина* отъ 

15 декара. 
2. Въ м_стностьта ,Надъ-ДЬдова-

Статева-долъ" отъ 15 декара. 
3. Въ м&стностьта „ДЬдова-Статева-

цодъ" отъ 4 декара. 
4. Въ местностЬта „ДЬдова-Статева 

Чешме* отъ 6 декара. 
II. За с. Кочакъ 

1. Въ мйстностьта „ЛоквитЬ" отъ 10 
дек. за зеленчукова градина. 

Първоначална оценка е 100 лв. на 
1 декаръ за 1 година. 

Търгътъ ще се произведе при пъл
но съблюдение на зак. за предприятията. 

ТържнигЬ книжа ож на разположе
ние всЬки присдьственъ день въ общин
ското управление. 

Искания залогъ е 10% отъ първо
началната оценка. 

ЖелающитЬ да ги наематъ да се 
явятъ него день и наддаватъ. 

Общ. Кметъ: Ж. Тръпковъ 
Секр. Бирникъ: Д. Еневъ 

1—161-1 

Енджекьойско Училищно Настоятелство 
Провадийска околия. 

0БЯШШНИЕ 
№ 38 

с. Ендже-кьой, 6 февруарий 1927 г. 
Понеже насрочения търгъ на 4 того 

за продажбата на 87 бр_стови и върбо-
би правостоящи дървета, обявенъ съ 
обявление № 24, публикувано въ Дър-
жавенъ вестникъ, брой 225 отъ 4. I. т. 
г. не се състоя, то на 15 день отъ пуб-
ликуванието настоящето въ Варненски 
окр&женъ вестникъ, ще се произведе 
новъ търгъ съ съкратенъ срокъ за СА-
щата ц_.дь. 
1—162—1 Отъ Настоятелството. 
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Кредитна Кооперация „ЗОРА" — с. Суджасъ-кьой 
Варненска околия. 

В Е Д О М О С Т Ь 
аа положението на сметките въ 

дневникътлавната книга 
на 31 Декемврий 1926 година. 

Д Е В И T Ъ 

Каса 
Недвижими имоти 
Стоки 
Заеми 

Всичко 

К Р Е Д И Т Ъ 

Капитадъ въ делово 
Резервенъ фондъ 
Фондъ „Общопол. начинания" 
Бълг. Земл. банка 
Членски вноски 
Спестовни влогове 
Срочни влогове 
Разни 

Всичко 

31737-85 
1759060 
14042-40 

351185-—-
414555-85 

82400-— 
195515 
3717-40 

189469-— 
3890-— 

55851-30 
66303-— 
10-973-— 
414555-85 

П Е Ч А Л Б И 

Лихви и глоби отъ заемите, 
Лихви отъ Дебиторни сметки 
Такси 
Печалби отъ стоки 
Разни 
Отъ изправление на грешки 

Всичко 

З А Г У Б И 

Лихви на влоговетъ 
Лихви на кредиторни сметки 
Събрани по заемите отнасящи 

се къмъ след. година 
Заплати на касиеръ-дедовод. 
За наемъ помещение 
Канцеларски. (осв-Ьтл. отоплен. 
Погашение на имотите 
Загуби отъ стоки 
Данъци 
Отъ изправление на грешки 
Признато за фира на стоки 
Разни 

чиста печалба 
3124 лв. • 

се разпределя 

53136-— 
1356-60 
1 2 1 2 -

17996-30 
835 — 
34 20 

7457010 

15476-46 
17905-— 

14266-90 
14000-— 
3600-— 
546 — 

1450-40 
143-— 
220-— 
34-20 

96915 
1834-— 

[ Ю% къмъ резер. фондъ 312*40 
къмъ общо полевни на
чинания фондъ 23'60 

За девиденти ва дело-
k вет* по 4% 2788*— 

Всичко 74570-ia 

Председатель: Б. Тодоровъ 

Касиеръ-Двловодитель: Л. Славовъ 


